
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Financiën programma duurzaamheid  

 

 

Aan de leden van de raad, 

 

 

Tijdens de raadsavond van 29 juni is de toezegging (21T49) gedaan dat uw raad vóór de 

Kadernota beschikt over een nadere duiding in relatie tot bestaande of bestede middelen en 

de aanvullende of nieuwe middelen die in het programma duurzaamheid worden gevraagd. 

In het programma duurzaamheid ziet u per onderwerp gedetailleerde financiële tabellen. 

Alles is extra gecheckt en met deze brief geef ik u een nadere duiding over de financiën. Op 

deze financiën kunt u sturen in de P&C-cyclus. Het betreft financiële middelen die nodig zijn 

om het beleidskader uit te voeren. Het zijn geen projecten en daarmee ook geen structurele 

middelen.  

 
Essentie programma duurzaamheid 

Het programma duurzaamheid is een bundeling van alle ambities en het al vastgestelde 

beleid op het gebied van duurzaamheid, zoals de RES en TVW. In het programma 

duurzaamheid zijn de drie duurzaamheidsambities verder uitgewerkt en wordt de 

Zwijndrechtse aanpak voor de ambities weergegeven. We beschrijven de verplichtingen en 

de concrete activiteiten die we gaan uitvoeren om op weg te gaan naar het toekomstbeeld 

van 2050. Alle activiteiten voor de komende twee jaar zijn gebundeld in één besluit om 

overzicht te bieden hoe we invulling geven aan de duurzaamheidsambities. De financiële 

middelen die worden aangevraagd zijn voor nieuwe activiteiten en in sommige gevallen voor 

bestaande activiteiten waar iets extra voor nodig is of een vervolg aan gegeven wordt.  

Het programma heeft een dubbele werking voor de organisatie: enerzijds via het programma 

met de concrete activiteiten en anderzijds doordat het programma uitgangspunten biedt die 

we kunnen gebruiken in de (IP) projecten, gebiedsontwikkelingen, grex- projecten, 

faciliterende projecten en bij het beoordelen van RIT-verzoeken. De definitieve uitwerking 

van de duurzaamheidsambities voor specifieke projecten komen altijd weer langs uw 

gemeenteraad.   

 

Gemeentelijk vastgoed 

In het programma duurzaamheid zijn middelen aangevraagd voor gemeentelijk vastgoed. 

Deze middelen worden aangewend voor onderzoek om het gemeentelijk vastgoed verder te 

kunnen verduurzamen en onze voorbeeldrol als gemeente te kunnen vervullen. Zo worden 

er onder andere routekaarten gemaakt voor het gemeentelijk vastgoed om in beeld te 

brengen welke maatregelen extra getroffen moeten worden om te kunnen voldoen aan 

wettelijke taken, de energieambities en eventueel aan te sluiten op een warmtenet. Deze 

onderzoeken gaan verder dan de onderzoeken die eerder al zijn gedaan. De wettelijke 

normen waaraan we nu moeten voldoen gaan ook verder. 

We vragen in het programma duurzaamheid geen financiële middelen aan om maatregelen 

te kunnen treffen. Voor de jaren 2019, 2020 en 2021 was er een investeringsbudget 



  

beschikbaar voor duurzaamheidsmaatregelen in de gemeentelijke gebouwen. Dit 

investeringsbudget was gebaseerd op onderzoeken en is inmiddels volledig uitgegeven. 

Nieuwe financiële middelen om daadwerkelijk maatregelen te treffen worden aangevraagd 

op basis van de strategische visie die nu wordt opgesteld. De onderzoeken en expertise 

waarvoor we in het programma duurzaamheid financiële middelen aanvragen, zijn input voor 

deze nieuwe strategische visie.  

 

Gemeentelijk wagenpark  

De Gemeentewerf houdt duurzaamheid ten aanzien van de auto's goed in de gaten. Daarom 

is de ambitie om voor de personenauto's over te schakelen naar elektrische auto's. In 2022 

moeten er twee auto's worden vervangen en in 2023 vier auto's. De Gemeentewerf beschikt 

over een budget om nieuwe auto's te kunnen kopen. Hiervoor heeft de Gemeentewerf 

€12.000 per auto ter beschikking. De kosten van een elektrische auto zijn hoger, namelijk 

€30.000 per auto. Dit leidt tot een budgetverhoging van €18.000 per auto. We vragen de 

raad om in 2022 €36.000 (18.000 x2) en in 2023 €72.000 (18.000x4) vrij te geven om 

meteen de personenauto´s te vervangen voor elektrische auto's en onze CO2 uitstoot te 

verminderen.  

 
De Investeringsprojecten openbare ruimte (IP) 

Het uitgangspunt voor de ramingen van IP-projecten is jarenlang 'nieuw voor oud' geweest. 

Dit is nu niet langer houdbaar of wenselijk. Duurzaamheid is meer en meer onderdeel 

geworden van de projecten, maar hier ontbraken tot op heden duidelijke kaders of middelen. 

Dit leidde structureel tot aanvullende kredietaanvragen per project. 

 

Klimaatadaptieve maatregelen op het IP 

De ambities in het programma duurzaamheid geven richting voor de technische uitwerking. 

Door het financieel af te kaderen ontstaat ook duidelijkheid over wat die ambities maximaal 

mogen kosten. Daarom is voorgesteld om duurzaamheid te begroten bovenop het technisch 

noodzakelijke, zodat hier ook in de begroting van het IP programma bedragen voor 

gereserveerd zijn en we kunnen zorgen dat de projecten die we nu doen meteen 

klimaatadaptief en duurzaam zijn.  

De ramingen van de projecten in het investeringsprogramma zijn daarom met 10% 

opgehoogd om invulling te kunnen geven aan de duurzaamheidsambities. Dit leidt tot hogere 

structurele kapitaallasten. Vóór uitvoering van een IP-project komen we terug bij de 

gemeenteraad met de definitieve kredietvrijgave. U ziet dan welke 

duurzaamheidsmaatregelen voor dat specifieke project gepland zijn. De invulling kan per 

project verschillen.  

Het besluit om deze klimaatadaptieve maatregelen op te nemen op het IP neemt u met het 

besluit tot vaststelling van het programma duurzaamheid. De structurele kapitaallasten die 

horen bij dit besluit zijn apart in de Kadernota aangevraagd in de tabel op pagina 11. 

Abusievelijk zijn deze lasten echter ook incidenteel in het programma duurzaamheid 

opgenomen, met €28.000,- voor 2022 en 2023, en daarmee ook in het totaal van het 

programma duurzaamheid dat is opgenomen in de Kadernota. Voor 2022 en 2023 moet 

daarom het bedrag van €28.000,- in mindering worden gebracht van de totaal aangevraagde 

financiële middelen. In de primaire begroting zult u €28.000,- per jaar minder opgenomen 

zien voor het programma duurzaamheid. Dit lichten we op dat moment nog toe in de lijst van 

verschillen tussen de Begroting en de Kadernota.  

 

Wateroverlastprojecten 

De afgelopen jaren heeft de gemeente Zwijndrecht last gehad van veel extreme buien die 

overlast en schade hebben gemaakt. Om dit in de toekomst te voorkomen zijn 

wateroverlastprojecten voor de komende tien jaar begroot. De projecten die in komende 



  

planperiode IP 2022-2025 vallen zijn apart opgenomen in de Kadernota. Deze maatregelen 

en de bijbehorende kosten komen niet terug in het programma duurzaamheid.  
 

Natuur- en duurzaamheidseducatie (NDE) 

In het programma duurzaamheid is geld aangevraagd voor de uitvoeringsagenda natuur- en 

duurzaamheidseducatie. U heeft recentelijk ook voorstellen ontvangen over twee van onze 

NDE-locaties: De Kiboe-hoeve en het Natuureducatiecentrum op de Hooge Nesse. De 

financiële middelen die worden aangevraagd in het programma duurzaamheid, zijn niet 

aangevraagd in de voorstellen die u eerder heeft ontvangen.  
 

Communicatie 

We bereiken de duurzaamheidsambities alleen door samen te werken en bewustwording, 

kennis en draagvlak te creëren bij onze stakeholders waaronder inwoners, ondernemers en 

organisaties. Communicatie, participatie en educatie is voor de ontwikkeling en uitvoering 

van dit duurzaamheidsbeleid dan ook onontbeerlijk. Hoge ambities vragen inzet rondom 

deze thema's. We zien dat er extra uren nodig zijn om goed invulling te kunnen geven aan 

het creëren van draagvlak en het inzetten op gedragsverandering.  

 

Ik vertrouw erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd en kijk uit naar de bespreking 

bij de Kadernota.  

 
 

Hartelijke groet,  

 

 

Jacqueline van Dongen  

Wethouder leefomgeving, wonen, klimaat & energie 

Zwijndrecht  

  


